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    Komisia pre cirkevné a spoločenské otázky 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice:  08. 04. 2022 

Číslo:  4683/2022/OddOPaZV-14939 

 Vybavuje:  Miroslava Segedová 

 e-mail: miroslava.segedova@vucke.sk 

 telefón: 055/72 68 248 

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 25. rokovania Komisie pre cirkevné a spoločenské otázky Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 28. 03. 2022 

na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie)  

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

3. Dodatok č. 3 k Zásadám a postupu pre udeľovanie ocenení Košického samosprávneho 

kraja 

4. Dodatok č. 4 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

5. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2021  

6. I. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 

7. Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej stratégie 

8. Ekumenická spolupráca – bod z plánu úloh 

9. Návrhy, podnety a požiadavky 

10. Rôzne 

11. Záver 

 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie: Predseda komisie Ing. Saxa privítal prítomných členov komisie a otvoril  

25. rokovanie komisie. Z celkového počtu 23 členov komisie bolo prítomných 12 členov 

komisie, čo je nadpolovičná väčšina a komisia bola uznášaniaschopná. Z rokovania komisie 

boli ospravedlnení: p. Daniel Rusnák, p. Dušan Havrila, p. Tomáš Teššer, p. Juraj Jurica.  

Z 25. rokovania komisie bol vyhotovený zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia 

zápisnice. Návrh programu rokovania komisie bol členom komisie zaslaný e-mailom.  

Do návrhu programu neboli doplnenia, resp. ďalšie pripomienky členov komisie. 
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Diskusia: bez diskusie 

 

Záver: Predsedajúci požiadal členov komisie o  hlasovanie o programe ako celku. 

 

Uznesenie č. 1/2022  

Komisia schvaľuje program 25. rokovania komisie.  

 

Hlasovanie č. 1   

Prítomní: 12 

 

Za: 12                                          Proti: 0                                   Zdržal sa: 0 

Predsedajúci skonštatoval, že program 25. rokovania komisie bol schválený. 

Poznámka: po hlasovaní k návrhu programu prišli na rokovanie komisie ďalší 4 členovia. 

 

 

K bodu č. 10: 

Rôzne 

 

Na základe všeobecného súhlasu prítomných členov komisie bol v úvode rokovania otvorený 

bod – Rôzne. Na základe požiadavky predsedu komisie, boli prizvaní na rokovanie 

zamestnanci Úradu KSK, ktorí boli poverení manažmentom humanitárnej pomoci občanom 

Ukrajiny. V rámci bodu vystúpili JUDr. Béreš Furmanová a Ing. Gima, ktorí prítomných 

informovali o všetkých základných informáciách k pomoci Ukrajine. Košický samosprávny 

kraj, ako subjekt krízového riadenia sa intenzívne zapája do činností a pomoci občanom 

z Ukrajiny v spolupráci s Dobrovoľníckym centrom Košického kraja. Všetky informácie  

sú dostupné na webovej stránke – www.ukrajinaksk.sk. Návštevníci stránky tam nájdu 

aktuálny počet lôžok, ktoré sú k dispozícii aj údaj o ich obsadenosti. Taktiež sa dozvedia 

o počte ľudí z Ukrajiny, ktorí využili bezplatnú prepravu prímestskými autobusmi po kraji. 

Na stránke sa tiež nachádzajú kontakty na bezplatnú infolinku – 0800 222 550  

a humanitárny sklad, ktorý sa nachádza na SOŠ informačných technológií na Ostrovského 

ulici č. 1 v Košiciach. Taktiež sú tam informácie o transparentnom účte. Na železničnej  

aj autobusovej stanici v Košiciach a na železničnej stanici v Michalovciach kraj zriadil 

infostánky, kde vojnoví utečenci dostanú základné informácie o možnostiach ubytovania, 

dobrovoľníci im pomôžu vyhľadať potrebné dopravné spojenie alebo kúpiť cestovný lístok. 

Najpotrebnejšie informácie boli zhromaždené na prehľadnom letáku, ktorý bol zaslaný 

mailom na všetky obce a mestá KSK.  

 

Diskusia: V rámci diskusie vystúpil poslanec Hlinka, ktorý poďakoval za doterajšiu odvedenú 

prácu s poskytovaním humanitárnej pomoci, ale zároveň poznamenal, aby sa do budúcna 

zabezpečil aj výchovno-pedagogický proces pre deti a dorast. Poslanec Smrčo súhlasne 

poznamenal, že je potrebné v budúcnosti zabezpečiť vzdelávanie detí, ktoré by mohlo 

prebiehať aj online formou. 

 

Záver: Komisia zobrala informácie na vedomie.  

 

 

 

 

 

 

http://www.ukrajinaksk.sk/
https://web.vucke.sk/files/sk/novinky/pomoc-ukrajine/nformacja-dopomogu-ukran/letak-ua-web.pdf
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K bodu č. 2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Vyjadrenie: Predseda oboznámil prítomných členov, že z rokovaní komisie nie sú žiadne 

nesplnené požiadavky a uznesenia boli splnené. Ďalej informoval, že dvaja členovia komisie 

p. Gira a p. Bardzák boli stanovení ako nezávislí externí hodnotitelia žiadostí o poskytnutie 

dotácií formou dotačnej schémy KSK.  

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia zobrala na vedomie informáciu o kontrole plnenia uznesení a požiadaviek 

z komisie. 

 

Uznesenie č. 2/2022  

Komisia berie na vedomie informáciu o plnení uznesení a požiadaviek z komisie.  

 

Hlasovanie č. 2  

Prítomní: 16 

 

Za:  16                                        Proti: 0                                    Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

 

K bodu č. 3: 

Dodatok č. 3 k Zásadám a postupu pre udeľovanie ocenení Košického samosprávneho 

kraja 

  

Vyjadrenie: Predseda komisie požiadal vedúcu OddOPaZV PhDr. Heribanovú, aby uviedla 

materiál. Prítomných informovala, že hlavným dôvodom vypracovania Dodatku č. 3 bola 

požiadavka na zosúladenie termínov uvedených v Zásadách a Všeobecne záväznom nariadení 

KSK o Významných dňoch KSK a Župných dňoch KSK, v zmysle ktorého sa Slávnostný 

ceremoniál  udeľovania ocenení osobnostiam KSK uskutoční počas Významného dňa KSK. 

Za významný deň KSK je vyhlásený 23. apríl. Ďalej informovala, že ďalšie úpravy 

navrhované v Dodatku č. 3 majú formálny charakter a ide skôr o úpravy formulácie a znenia 

samotného textu Zásad a postupu pre udeľovanie verejných ocenení Košického 

samosprávneho kraja. 

 

Diskusia: V rámci diskusie vystúpil poslanec Smrčo, ktorý vyzdvihol vysokú úroveň 

podujatia – Oceňovanie osobností KSK, poďakoval za jeho celkovú prípravu a realizáciu. 

Poslanec Hlinka reagoval na informáciu k pripravovanej brožúre o historickej osobnosti 

regiónu – Janko Borodáč a navrhol, že by sa mohla táto publikácia vyhotoviť  

vo viacjazyčných mutáciách – anglický a maďarský jazyk. 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu. 
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Uznesenie č. 3/2022  

Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3 

Prítomní: 16 

 

Za: 16                                         Proti:  0                                     Zdržal sa:  0  

Návrh bol schválený. 

 

 

 

K bodu č. 4: 

Dodatok č. 4 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

  

Vyjadrenie: Predseda komisie požiadal zástupcu odboru správy majetku, aby uviedol materiál. 

JUDr. Vargová prítomných členov oboznámila, že v predkladanom materiáli – Dodatok č. 4  

sú zapracované doplnenia niektorých ustanovení zásad za účelom zvýšenia transparentnosti 

a hospodárnosti pri nakladaní s majetkom KSK. Ďalej doplnenia a spresnenia niektorých 

ustanovení týkajúcich sa prenajímania a výpožičky majetku KSK. 

 

Diskusia: bez diskusie  

 

Záver: Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 4/2022  

Komisia odporúča Zastupiteľstva KSK materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Hlasovanie č. 4 

Prítomní: 16 

 

Za: 16                                        Proti:  0                                   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

 

K bodu č. 5: 

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2021 

  

Vyjadrenie: Predseda komisie požiadal zástupcov odboru financií, aby uviedli materiál.  

Za odbor financií boli na rokovaní komisie prítomní Ing. Sokol, vedúci odboru  

a Ing. Lipovská, vedúca referátu rozpočtu, ktorá prítomných informovala, že Záverečný účet 

KSK a celkové hospodárenie bolo zabezpečené v súlade s platnou legislatívou, platnými 

zákonmi, všeobecne záväznými nariadeniami KSK, internými smernicami a ďalšími 

predpismi. KSK hospodáril s vlastnými príjmami, finančnými prostriedkami zo štátneho 

rozpočtu, z rozpočtu Európskej únie, z darov a iných príspevkov. Okrem samosprávnych 

kompetencií zabezpečoval KSK z vlastných príjmov aj financovanie právnických a fyzických 
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osôb poskytujúcich sociálnu starostlivosť, financovanie súkromných a cirkevných školských 

zariadení a výdavky pre dopravcov na poskytovanie služieb vo verejnom záujme 

v pravidelnej autobusovej doprave v KSK. Prenesený výkon štátnej správy v odvetví školstva 

bol financovaný formou účelovej dotácie zo štátneho rozpočtu. Súčasťou záverečného účtu  

je aj vyhodnotenie programového rozpočtu, kde plnenie stanovených cieľov a ukazovateľov 

zohľadňovalo disponibilné zdroje KSK v roku 2021.  

  

Diskusia: K materiálu neboli pripomienky. Bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 5/2022  

Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Hlasovanie č. 5  

Prítomní: 16 

 

Za:  16                                       Proti:  0                                  Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
 

 

K bodu č. 6:  

I. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 

 

Vyjadrenie: Predsedajúci poprosil zástupcov odboru financií, aby uviedli materiál.  

Ing. Lipovská informovala, že v I. úprave rozpočtu v roku 2022 sú premietnuté výsledky  

zo Záverečného účtu KSK za rok 2021, úprava rozpočtu vyplývajúca z Uznesenia č. 671/2022 

prijatého na zasadnutí Zastupiteľstva KSK 28. 02. 2022, na základe ktorého bola poskytnutá 

dotácia pre Nadáciu KSK a rozpočtové opatrenia predsedu KSK, ktorými bolo schválené  

použitie fondu na výdavky a výdavkové finančné operácie a presuny z bežných výdavkov  

do kapitálových výdavkov. Ide o úpravy rozpočtu vyplývajúce zo zvýšených daňových  

a nedaňových príjmov, z grantov, z poskytnutých dotácií zo štátneho rozpočtu a z Európskej 

únie, z presunov z centrálnej rezervy a z použitia fondu na výdavky a výdavkové finančné 

operácie. 

 

Diskusia: bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 6/2022  

Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Hlasovanie č. 6  

Prítomní: 16 

 

Za:  16                                        Proti:  0                                    Zdržal sa:  0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 7: 

Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej stratégie 

 

Vyjadrenie: Predsedajúci poprosil vedúceho odboru regionálneho rozvoja, aby uviedol 

materiál. Ing. Ovčiarka podrobne informoval prítomných členov o Programe hospodárskeho 

rozvoja a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej stratégie. Ide o návrh, ktorý bude 

predmetom ďalšieho pripomienkovania a doplnenia.    

 

Diskusia: bez diskusie 

 

Záver: Komisia berie informácie k Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja vrátane 

Integrovanej územnej stratégie na vedomie. 

 

Uznesenie č. 7/2022  

Komisia berie informácie k Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja vrátane 

Integrovanej územnej stratégie na vedomie. 

 

Hlasovanie č. 7  

Prítomní: 15 

 

Za: 15                                         Proti:  0                                    Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 8: 

Ekumenická spolupráca – bod z plánu úloh 

 

Diskusia: Predsedajúci požiadal o vyjadrenie jednotlivých zástupcov cirkví, členov komisie, 

aby informovali o aktuálnej ekumenickej spolupráci. V rámci diskusie k tomuto bodu 

vystúpili p. Széles, p. Vancáková, p. Urban a p. Bardzák, ktorí stručne informovali 

o uskutočnených, resp. pripravovaných aktivitách a činnostiach v rámci svojho pôsobenia. 

 

Záver: Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie.  

 

 

 

K bodu č. 9: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Vyjadrenie: Predsedajúci Ing. Saxa vyzval v tomto bode prítomných členov, aby predniesli 

svoje ďalšie návrhy, podnety a prípadné požiadavky. Nakoľko prítomní členovia komisie 

nemali žiadne príspevky v tomto bode, diskusia ani hlasovanie v tomto bode sa neuskutočnilo. 

 

Diskusia: bez diskusie  

 

Záver: Vzhľadom na to, že členovia komisie v tomto bode nemali žiadne príspevky, 

stanoviská a požiadavky, na základe tejto skutočnosti sa hlasovanie neuskutočnilo. 

 

 

 



7 

 

K bodu č. 11: 

Záver 

 

Predseda komisie Ing. Saxa konštatoval, že program rokovania komisie bol vyčerpaný, 

poďakoval prítomným za účasť a ukončil 25. rokovanie komisie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Miroslava Segedová  v. r. 

tajomník komisie 

...................................................... 

Ing. Vladimír Saxa  v. r. 

predseda komisie 

 
                                                                                                                                     


